
A Lehel úti óvodásokért
rendezett alapítványi bál
2015-ben a kis jubileumá-
hoz, az 5. évébe ért, s a bá-
lozók többsége, legalább
95 százaléka február 15-én
hagyta el a művelődési ház
báltermét. 

Meglepett, de jó érzéssel
töltött el, hogy a januári
számban írt Ötösök című

írásom ihletet adott Fe-
rencné Laska Erika óvoda-
vezető báli köszöntőjének
megírásához, így az év biza-
kodásra okot adó tálalása
folytatódott, s mint ahogy
fogalmazott: „Az egyik cikk
a 2015-ös év jászárokszál-
lási vonatkozású ötöseit is-
mertette velünk magával
ragadóan. Azonnal tudtam,

a boncolgatást, matemati-
kázást, az ötösök gyűjtését
még ki tudom bővíteni, hisz
itt az alapítványi bál!

Igen, kedves bálozók, már
ötödik alkalommal töltjük
meg a termet mi, adakozó
kedvű, jó szándékú emberek!
Nem is akármennyien,
hanem pontosan 23-szor
öten éreztünk késztetést ma

ahhoz, hogy kellemes körül-
mények között, kikapcsoló-
dással egybekötve jót te-
gyünk! A mi szórakozásunk
biztosításához az este folya-
mán 4-szer 5 ember járul
hozzá szorgalmával, kitartó
munkájával. Köszönet érte!

S itt a sok tombolatárgy,
láss csodát, pontosan 30-
szor 5 darab, mely éjfél körül

mind gazdára talál! Remé-
lem, Fortuna jóvoltából min-
den család hazatérhet majd
valami meglepetéssel a „jó
tett helyébe jót várj” szólás
erejétől vezéreltetve.”

Köszöntötte Drapos Bélá-
nét, aki tavaly még az önkor-
mányzat nevében mondott
beszédet, most azonban
Gergely Zoltán polgármes-
tert kérte báli köszöntőre. 

A polgármester nagy do-
lognak tartotta, hogy meg
lehet tölteni báli rendez-
vényre egy ilyen termet.
Említést tett a két óvoda
centrumról, melyek a 21.
század kihívásainak megfe-
lelnek, és teljes önkor-
mányzati fenntartásban,
támogatásban részesülnek. 

Folytatás az 5. oldalon.

Mi, végzősök hónapok óta
készültünk erre a napra. Időt
nem kímélve jártunk a tánc-
próbákra délutánonként –
néha a tanulás rovására – , és
előfordult, hogy a tesi óra
hosszából csalva, délelőtt is
táncoltunk. Aztán hirtelen
ott volt a nyakunkon február
7. Már nagyon vártuk, hogy
eljöjjön ez a nap. A szombat
délutáni próba után még
gyorsabban eljött az este,
amikor egyre több báli ru-
hába öltözött ember kezdett
megjelenni a Szent Vince úti
tornaterem környékén. „Ők
mind azért jöttek, hogy min-
ket lássanak?” – kérdeztük
magunkban, és szívünk mé-
lyen vártuk, hogy saját roko-
naink is felbukkanjanak.

Így kezdődött számunkra a
Deák Ferenc Gimnázium,
Közgazdasági és Informatikai
Szakközépiskola 2015. évi
Tablóbálja. Pont olyan volt,
mint egy meghitt kis mese. A
rengeteg készülődés után
mindenki izgatottan várta,
hogy bemutassuk táncainkat. 

Folytatás a 4. oldalon.
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Az utolsó tánc

Latin mix a 12. A előadásában

A 13. B és osztályfőnöke, Rusvainé Barócsi KatalinA 12. A és osztályfőnöke, Gubáné Kaszab Judit

Kánkánt járó anyukák

Ferencné Laska Erika báli köszöntőt mond

Gergely Zoltán is köszöntött

Egyszer volt, hol nem volt, Jászárokszálláson egy
téli estén felkerekedett a város aprajanagyja, össze
gyűltek a tornateremben, hogy megtekintsék a gim
názium végzős osztályainak hagyományos ünnep
ségét, a Tablóbált.

Az ötödik is sikeres volt
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2015. február 12-én tartotta
közmeghallgatással egybekö-
tött soros ülését városunk
Képviselő-testülete a Petőfi
Művelődési Házban. Az ülés fő
napirendi pontjai: az Önkor-
mányzat 2015. évi költségve-
tésének megtárgyalása, a Pol-
gárőrség beszámolója a 2014.
évi tevékenységéről, pályázati
kiírás civil szervezetek támo-
gatására, előkészítő bizottsá-
gok megválasztása a helyi és a
szakmai elismerések odaítélé-
sére, rovásírásos helységnévt-
áblák kihelyezésének megtár-
gyalása. Ezt további előter-
jesztések követték.

Az ülésre írásbeli interpellá-
ció nem érkezett, több képvi-
selő szóban interpellált. Cso-
mor János képviselő kérte,
hogy írásban keressék meg az
Invitel jászberényi kirendelt-
ségét és kérjenek írásbeli tájé-
koztatást arról, hogy az üveg-
szálas technikát milyen arány-
ban építették ki városunkban.
Továbbá kérte a Jászberényi
Szent Erzsébet Kórház vezető-
ségének megkeresését, azzal
kapcsolatosan, hogy mi az oka
annak, hogy több beteg haza-
küldésre kerül hosszas vára-
kozás ellenére is a szakrende-
lésekről, az időszakos felül-
vizsgálatokról. Gergely Béláné
képviselő visszatérő problé-
maként említette meg a Szé-
chenyi utca – Reviczky utca
sarkán lévő ingatlan életveszé-
lyességét. Információt kért
arról, hogy van-e előrelépés az
ügyben. Kovácsné Tősér Zsu-
zsanna képviselő interpelláci-
óját a jelenlévő Pócs János or-
szággyűlési képviselőhöz in-
tézte. Érdeklődött, hogy a jövő-
ben lát-e esélyt városunkban a
Jászágó - Pusztamonostor út-
szakasz felújítására. Ennek az
útnak az állapota évek óta kri-
tikus. Érdeklődött, hogy a
Szent Vince úti iskolaépület vi-
zesblokkjának felújítására lát-
e lehetőséget. Csőke István al-
polgármester szintén a jászá-
gói út felújításához kérte az Or-
szággyűlési Képviselő Úr tá-

mogatását. Második interpel-
lációja a Vámosgyörk és Jászá-
rokszállás között lévő olajtá-
rozó csapadékvíz elvezető ár-
kára vonatkozott. Az Önkor-
mányzat ezen a szakaszon egy
új, városunknak biztonságot
adó csapadékvíz elvezető árok
kialakítását tervezi, azonban a
terület állami tulajdonú volta
ezt megakadályozza. Kérte a
segítségét a probléma meg-
szüntetésében. Harmadik ész-
revétele a Gyöngyös patak el-
hanyagoltságára vonatkozott.
Ennek megoldása is állami fel-
adat lenne. Kazai József képvi-
selő a Városgondnokságon be-
következő változások miatt a
három gazdasági dolgozó sor-
sáról érdeklődött, akikből két
fő nyugdíj előtt áll. Dr. Olajos
Gyula képviselő lakossági ész-
revételt, kérdést tolmácsolt.
Tudakozódott, hogy a Szent
Vince úti iskola előtti parko-
lóra milyen koncepció van a je-
lenlegi helyzet megoldásra és
hosszú távú fejlesztésére.
Szerző Csaba képviselő jelezte,
hogy a csatornahálózat tisztí-
tónyílásai sok helyen beépí-
tésre kerültek az úthálózatba,
így a tél folyamán eléggé meg-
süllyedtek, ezzel balesetveszé-
lyessé váltak. Kéri ezek kijaví-
tását az útfelújítások során.
Csikós László helyi lakos a So-
mogyi utca lakóinak megbízá-
sából érdeklődött, hogy van-e
lehetőség az utcájuk aszfalto-
zására, járda elkészítésére
ebben az évben. Guba István
helyi lakos észrevételt tett a Ti-
nódi utca- Hold utca két ága
közötti 50 m-nyi szakaszra,
ahol csapadékos időben a jár-
dán nem lehet közlekedni, az
úttesten való közlekedés pedig
nagyon veszélyes. Kéri ennek a
szakasznak a kijavítását.
Czuczu Lajos helyi lakos java-
solta egy sportcentrum és egy
fedett uszoda felépítését a fia-
talok sportolási lehetőségei-
nek javítására. 

Bakainé Magyari Melinda
műszaki irodavezető a Szé-
chenyi utca – Reviczky utca
sarkán lévő ingatlan életve-
szélyessége kapcsán el-
mondta, hogy előrelépés nincs
az ügyben, az szolnoki építés-
hatóság állásfoglalása szerint
nem áll fenn életveszély a fent
említett ingatlan esetében. Tá-
jékoztatott, hogy a vámos-
györki védvonal megépítésére
a tervek 2010-ben elkészül-
tek, a terület azonban állami
tulajdonban van. A Nemzeti
Földalapkezelő Szervezetnek
a terület megvásárlását jelezte
az Önkormányzat, kérték az
értékbecslés lefolytatását. Vá-
lasz azonban még nem érke-
zett. 

Pócs János országgyűlési
képviselő elmondta, hogy
Szabó Zoltánnal, a 3K vezér-
igazgatójával bejárták az em-
lített útszakaszt, sajnos a já-
szágói út felújítása a követ-
kező 2 évben nem esik bele az
útfelújítási tervezetbe, mert
vannak helyek, ahol égetőbb a
helyzet, ahol még a buszjára-
tokat is fel kellett függeszteni.
Ennek ellenére továbbra is ki-
emelt feladatának tekinti az út
felújítását, hiszen nagyon in-
dokolt. A Szent Vince úti iskola
vizesblokkja felújításának
ügyével találkozott, minden
rendben volt. A KLIK és a Mi-
nisztérium is támogatásra ja-
vasolta. A jászberényi kórház
a CT fejlesztés mellett egy 1
milliárdos fejlesztés előtt áll,
ami idén el fog kezdődni. A
kórház működéséről még
döntés nincs, a tervezési sza-
kaszban van. Más települések-
ről nagyobb elvonások látsza-
nak Szolnokra, mint Jászbe-
rény felől. Amint megszületik
a döntés, tájékoztatást fog
adni a Jászság lakosságának. A
kormányzati szándék az, hogy
minden településen minél
több olyan betegellátás tör-
ténjen, ami helyi szinten egy

háziorvosi rendelőben elvé-
gezhető. 

Gergely Zoltán polgármester
válaszában elmondta, hogy a
megsüllyedt csatornahálózati
tisztítónyílások a közútkezelő
igazgatójának ígérete szerint a
Kossuth úton hamarosan kija-
vításra kerülnek. A Szent
Vince úti parkoló földmunkái-
hoz hozzá kezdtek. A tervek
alapján, az időjárás függvényé-
ben haladnak a munkálatok-
kal tovább. A Széchenyi István
Általános Iskolánál elkészült
az új parkoló. A Városgond-
nokság dolgozói továbbra is
alkalmazásban maradnak az
intézménynél. Az Önkor-
mányzat az idei évben is a jár-
dafelújításhoz, építéshez biz-
tosítja a kész betont, a lako-
soknak a bedolgozást és az
utókezelést kell elvégeznie.
Azokon a részeken, ahol a la-
kosok egyéb problémák miatt
nem tudják megoldani, ott
közmunkásokkal fognak segí-
teni. Az idei költségvetésben
útépítésre, útfelújításra 50
millió forint önerő van beter-
vezve. A sportcentrum meg-
építésére a Sportegyesület be-
adott pályázata van. A Sport-
egyesület elnöke ígéretet tett
arra, hogy az idei évben el fog
készülni egy műfüves pálya a
városban.

Az interpellációk után Ger-
gely Zoltán polgármester a két
ülés közötti munkájáról szóló
beszámoló főbb pontjait is-
mertette. A beszámoló a 2014.
december 10. és 2015. február
4. közötti időszakot ölelte fel. 

Ezt követően az Önkor-
mányzat tulajdonát képező
4544 hrsz-ú, ipari terület mű-
velési ágú ingatlan nyilvános
versenytárgyalásos pályázati
felhívás keretében történő ér-
tékesítéséről szóló határozat
módosításáról döntött név
szerinti szavazással a Testület.
A versenytárgyalás eredmé-
nyeként a korábban nyertes-

nek kihirdetett Jöbstl-Hungá-
ria Szállítmányozási Kft-vel az
ülésen elrendelt szünetben
aláírásra került az adásvételi
szerződést. Eredményképpen
nyárra egy 10.000 m2-es lo-
gisztikai központ épül fel az
Ipari Parkban, ahol 30-50 fő
kerül foglalkoztatásra.

Az Önkormányzat 2015.
évi költségvetésének meg-
tárgyalása volt a következő
napirendi pont, amelyet egy-
hangúan elfogadott a Testü-
let 1.812.240.000,- Ft főösz-
szeggel.

Sulyok Sándor, a Polgárőr-
ség vezetője röviden vázolta a
polgárőrség 2014. évi tevé-
kenységét, a hatékony mun-
kavégzéséhez szükséges te-
endőket.

Csőke István alpolgármester
beajánlásában elmondta, hogy
a civil szervezetek támogatá-
sára pályázatot írt ki a Testü-
let. A pályázat anyaga a város
honlapján is megtalálható,
ennek összege 2.000.000,- Ft.
Több éves gyakorlata önkor-
mányzatunknak, hogy a keret-
ből ezen szervezetek pályázat
alapján igényelhetnek támo-
gatást a pályázati felhívásban
meghatározott célokra, fel-
adatokra.

Ezt követően került sor a
helyi és a szakmai elismerések
odaítélésére előkészítő bizott-
ságok tagjainak megválasztá-
sára. 

A Képviselő-testület meg-
tárgyalta és nem támogatta a
Jobbik Magyarországért Moz-
galom Jászárokszállási Szerve-
zetének javaslatát a rovásírá-
sos helységnévtáblák Jászá-
rokszállás területén történő
kihelyezéséről. 

A fő napirendi pontokat kö-
vetően további előterjeszté-
sekről tárgyaltak a képviselők.
Elfogadásra került az új szoci-
ális rendelet, majd módosí-
tásra került a 2014. évi költ-
ségvetési rendelet, az SZMSZ,

a piacrendelet és a lakásren-
delet. Jogszabályváltozás
miatt a Képviselő-testület mó-
dosította a Gondozási Köz-
pont és a Városi Óvoda alapító
okiratát.

A következő napirendi pont-
ban a Testület elfogadta és jó-
váhagyta Gergely Zoltán pol-
gármester 2015. évre vonat-
kozó szabadságolási ütemter-
vét. A Cafetéria-rendszerrel
kapcsolatban pedig határozott
az Önkormányzat béren kívüli
juttatásairól. A köztisztviselők
az elmúlt évekhez hasonlóan
bruttó 200.000,- Ft-ot, a közal-
kalmazottak bruttó 155.000,-
Ft-ot kapnak a 2015. évben,
amelyből adózni kell.

A Képviselő-testület egy-
hangú, név szerinti szavazás-
sal jóváhagyta a Reviczky utca
és a Horváth utca aszfaltsző-
nyegezési munkái kapcsán fel-
merült pótmunkák elvégzése
tárgyában kiírt közbeszerzési
eljárás lezárását. A Bíráló Bi-
zottság javaslatát figyelembe
véve eredményesnek nyilvání-
totta az eljárást és egyben
nyertesként a HEDÚT’91 Kft-t
hirdette ki, majd a projekt
megvalósításához szükséges
pénzügyi fedezet biztosításá-
ról döntött.

A Képviselő-testület televí-
ziós műsorok készítéséhez az
idei évben is támogatást nyújt
a Gyöngyösi Városi Televízió-
nak, hiszen színvonalas közve-
títéseivel hozzájárult a város
jó hírnevének növeléséhez,
biztosította a lakosság napra-
kész tájékoztatását. 

Ezt követően megtárgyalták
a Városgondnokság kérelmét
az intézményt terhelő, 2009.
évi behajthatatlan követelések
törlésére vonatkozóan, mely
alapján jóváhagyták a költség-
vetési szervnél a kis összegű
követelések behajthatatlanság
jogcímén való kivezetését.

A következő testületi ülésre
2015. március 10-én, kedden
14 órakor kerül sor a Polgár-
mesteri Hivatal Dísztermében. 

–  bb  –

Soros ülést tartott a Képviselőtestület

Január 28-án, este egy
TÁMOP-pályázat jóvoltából,
mi, a Deák Ferenc Gimná-
zium, Közgazdasági és In-
formatikai Szakközépiskola
diákjai a budapesti Vígszín-
házba látogathattunk, ahol
megtekinthettük a híres He-
gedűs a háztetőn című mu-
sicalt, amelynek már a címe
is felkeltette az érdeklődé-
sünket.

Előadás előtt még volt
időnk szétnézni a csodálato-
san szép színházépületben, a
pazar bordó bársonnyal borí-
tott folyosókon. Nem sokáig
kellett azonban várakoz-
nunk, hamarosan elfoglalhat-
tunk helyeinket a karzaton,
ahonnan az egész színházat
beláthattuk, és végre vala-
hára elkezdődött az előadás. 

A történet, egy ukrán falu-
ban, Anatevkában játszódik,
a cári Oroszországban, ami-
kor a zsidókat elüldözték la-

kóhelyükről, és sokakat
megöltek, mert fegyvert ra-
gadtak, hogy megvédjék há-
zaikat. A történet szerint a
zsidó származású Tevje (He-
gedűs D. Géza), az Anatevká-
ban élő tejesember a zsidó
hagyományokat követve sze-
retne öt lányának megfelelő
férjet találni. A szerelem
azonban közbeszól, és a lá-
nyai végül egészen máshoz
mennek feleségül, mint akik-
hez az apa szeretné. A darab
végén a falu zsidó lakóinak
sajnos el kell hagyniuk sze-
retett otthonukat a kitelepí-
tések miatt. Csak a hegedűs
marad hátra az elhagyatott
falucskában.

A megtekintés után meg-
értettük a mű jelentését,
méghozzá Tevje kezdősorai
segítségével: "Hegedűs a
háztetőn. Őrülten hangzik,
ugye? Pedig Anatevkában,
ebben a mi kis eldugott fa-

lunkban mindnyájan hege-
dűsök vagyunk a háztetőn.
Kellemes, egyszerű dallamot
akarunk kicsalni a húrokból,
de úgy, hogy közben ne tör-
jük ki a nyakunkat. Nem
könnyű. Kérdezhetnék:

miért nem állunk odébb, ha
itt ilyen nyaktörő mutatvány
az élet? Mert Anatevka a mi
otthonunk is. És mi óv meg
bennünket a zuhanástól?
Egy szóval megmondhatom:
a hagyomány." A hegedűs

nem más, mint mi, emberek:
egyszerű, de mégis szép dal-
lamot szeretnénk játszani a
húrokon. A háztető pedig
maga az élet, amelyen
egyensúlyoznunk kell, hogy
le ne essünk a magasból, és
ezt a hagyományok segítsé-
gével tehetjük meg.

Elgondolkodtam, hogy a
mi életünkben hogyan je-
lentkeznek azok a kérdések,
amelyek a szereplőket fogla-
koztatták. A darabban min-
den a tradíciók körül forgott.
Olyanok körül például, mint
a házasság és az ősi otthon
megtartása. A mi életünkben
is fontos szerepe van a ha-
gyományok követésének, de

közel sem olyan nagy, mint
abban az időben, amikor a
darab játszódik: akkoriban
még a házasságot is ez hatá-
rozta meg.

Csodálatos előadást láthat-
tunk. Különösen megható
volt az a jelenet, amikor az
embereknek el kellett
hagyni otthonaikat, és új
életet kellett kezdeniük,
távol a jól ismert környezet-
től. A zene, a történet, a dísz-
let és a színészi alakítások
elvarázsoltak minket. Min-
denkinek ajánlom ennek a
darabnak a megtekintését!

–  Bolyós Ildikó  –
11. A

Színházi élmény

A színházba látogató DFGsek



Több évtizedes hagyo-
mányra tekint vissza a Ka-
zinczy Ferencről elnevezett
Szép Magyar Beszéd verseny,
melyet 2015. február 4-én

rendezett meg a Városi
Könyvtár és a Széchenyi Ist-
ván Általános Iskola és Művé-
szeti Iskola magyar szakos
pedagógusai.

A verseny során az 5-6. és a
7-8. évfolyamról összesen 25
fő mérette meg magát.

A tanulóknak egy kötelező és
egy magukkal hozott, szaba-
don választott, 20-25 soros
prózai szöveget kellett felol-
vasniuk. A szöveg csak eredeti,
magyar – 20-21. századi –,
közlő prózai stílusban (iro-
dalmi vagy igényes köznyel-
ven) megírt mű lehetett, amely
nem tartalmazhatott párbe-
szédet, sem idegen szavakat. 

Igen széles skálán mozgott a
felolvasandó művek reperto-
árja, amiket otthonról hoztak
a gyerekek. Hallhattunk tájle-
író részleteket Fekete István,
Wass Albert tollából, méltatást
Lázár Ervin munkásságáról,
de a fiatalok körében méltán

népszerű, mai magyar kortárs
írónő, Leiner Laura folytatásos
ifjúsági regényébe, a Szent Jo-
hanna gimnáziumba is kap-
tunk betekintést.

A versenyzőket a három-
tagú zsűri – Bolya Katalin is-
kola-, Ördög Józsefné művelő-
dési ház -, és Szűcs Krisztina

könyvtárigazgató – értékelte
a következő szempontok
alapján: szövegértés, szöveg-
hűség, hangvétel, hangkép-
zés, hangsúlyozás, szünettar-
tás, természetes beszéd. 

Nem volt könnyű dolguk,
amit ki is nyilatkoztattak az-
után, amikor mindenki vég-
zett a szabadon választott
szövegrészlet felolvasásával.
Bíztak benne, hogy a kötelező
szöveg előadása megkönnyíti
számukra a helyezések kiala-
kítását. Valójában nem így
történt. Számos tanuló olyan
lendületes előadásmódban,
magabiztosan olvasta fel az
ismeretlen szöveget is, mint
azt, amit magával hozott.

Kötelező szövegként az 5-6.
évfolyamosok Szabó Magda,
míg a 7-8. évfolyam tanulói
Fekete István egy-egy művé-
ből kaptak szövegrészletet.

Végül, a zsűri az alábbiak
szerint döntött:

5. osztály
I. helyezett: Kovács Ramóna
II. helyezett: Gulyás Vivien
III. helyezett: Mike Anna Sára

6. osztály
I. helyezett: Major Anikó
II. helyezett: Horváth Ákos
III. helyezett: Nagy Edina

7. osztály
I. helyezett: Sándor Evelin
II. helyezett: Olajos Ágnes
III. Lénárt Andrea

8. osztály
I. helyezett: Banka Tamás
II. helyezett: André Blanka 
Laura
II. helyezett: Csatai Blanka
III. helyezett: Szabó Panna

A megyei döntő 2015. feb-
ruár 9-én zajlott Jászberény-
ben. Nagyon büszke lehet vá-
rosunk a tovább jutott gyere-
kekre, hiszen rangos helyezé-
seket értek el. 5-6. évfolyamon
I. helyezést ért el Major Anikó,
III. helyezést pedig Kovács Ra-
móna. A 7-8. évfolyam tovább-
jutói közül Banka Tamás került
ki győztesen, és ő képviselheti
az iskolát, a várost az országos
döntőben!

–  Paksi Csabáné  –
Fotó| Majorné Nagy Mária
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A gazdák azzal szembesül-
nek, amikor kimennek meg-
nézni területüket, hogy ösz-
szefüggő vízállás nincs a ha-
tárban, azonban az elöntött
terület 150-200 hektár nagy-
ságú. Ezek az adatok nagyon
csalókák, mert a talaj annyira
telített, hogy gyalog is járha-
tatlan, mert elsüllyed az
ember. A repcét és az őszi
búzát már műtrágyázni kel-
lene, és nemsokára a repce
rovar elleni permetezésére is
szükség lenne. A fénymag, ta-
karmányárpa, borsó, lucerna
vetésének ideje is közel van
de, hogy mikor lehet rámenni
a földre, azt még nem lehet
tudni. 

A gazdák általában az esőért
imádkoznak, most ez megfor-
dult, és legalább két-három
hét eső nélküli, szeles időre
várnak. Az értékesítés terüle-
tén nincsenek jó hírek, a búza
ára esésben van, már 56-57
ezer forintot is alig éri el a
malmi minőség. Az idei ter-
mésű búzára pedig 50 ezer fo-
rintos szerződéses ajánlatok
érhetők el. A tejkvóta megszű-
nését az Unió már évekkel ez-
előtt eldöntötte, és az idei év
első felében meg is valósítja. A
jelenlegi 100,- Ft alatti literen-
kénti tejfelvásárlási ár a túl-
termelés következtében vár-
hatóan tovább fog csökkeni.
Ezen kompenzál a 107 ezer
forint/tehén/év eu-s támoga-
tás. A hízósertés piaci ára
400,- Ft/kg alatt van, amely
szinte csak a költségeket fe-
dezi. A kocatartási támogatás
megkétszereződése vala-
mennyit segít az ágazaton. 

A REGIO-KOM Társulás 33
település tulajdonában van.
Jászárokszállás is alapító
tagja a Társulásnak. A 2015.
évi költségvetését elfogadta a
Társulás, amelyben 40 millió
forintos összeget tervezett be
a REGIO-KOM Szállító Kft. tá-
mogatására. A Kft. 2014. évi
vesztesége meghaladja a 100
millió forintot, ezért biztos-
nak látszik, hogy a 40 millió
forint egész évre nem lesz
elegendő, mert a Kft. minden
tartalékát felélte. A lerakási
adó, amelyet a jásztelki te-
lepre beszállított hulladék
után kell fizetni, 50 millió fo-
rint negyedévenként, amely
éves viszonylatban 200 millió
forintot tesz ki. A hulladéktör-
vény úgy fogalmaz, hogy azok
a lerakók, ahol szelektív válo-
gatás történik, a lerakási adó
50%-át kell, hogy fizessék és
a szelektíven értékesített
mennyiséget 100%-ban ki-
vonhatják az adó alól. Sajná-
latos, hogy a válogató és a
szelektív udvarok építése
több éves csúszásban van, és
ezért több százmillió forintos
többlet adót kell közösen be-
fizetnünk. 

A Képviselő-testület elfo-
gadta a város 2015. évi költ-
ségvetését, 1.812.240 ezer fo-
rintos főösszeggel, amelyből a
normatív hozzájárulások ösz-
szege, 203.646 ezer forint,
amely 51.831 ezer forinttal ke-
vesebb, mint az előző évi. A
helyi adóbevétel 601.250 ezer
forint, az átengedett központi
adó 17.740 ezer forint. A mű-
ködési és felhalmozási célú tá-
mogatások összege 43.724

ezer forint működési és
162.378 ezer forint felhalmo-
zási célú támogatást jelent.
Ezen belül a közmunkaprog-
ramra 27.861 ezer forint lett
tervezve. Fejlesztésekre össze-
sen 164.650 ezer forintot, fel-
újításokra pedig 101.116 ezer
forintot tervezünk. Fontos fej-
lesztések között az útépíté-
sekre 56 millió forint, energe-
tikai korszerűsítésre 10 millió
forint, informatikai eszközök
vásárlására 10 millió forint és
a folyamatban lévő beruházá-
sok végszámláinak rendezése
szerepel. A tavalyi évben meg-
valósult három LEADER pályá-
zat támogatása még nem ke-
rült átutalásra, ebből 25 millió
forintos bevételt várunk. Lét-
számleépítésre nem lesz szük-
ség, de a nyugdíjba vonuló dol-
gozók helyét belső átcsoporto-
sítással próbáljuk betölteni. A
lakosságot semmilyen helyi
adóval nem terheljük, egyetlen
adóként az iparűzési adót mű-
ködtetjük, amelyet a vállalko-
zások fizetnek. 

A Lomb utca végén egy je-
lentős mennyiségű szemetet
tartalmazó, illegális lerakót
számoltunk fel, és folyamat-
ban van a vámosgyörki út
melletti árokba kihordott sze-
mét elszállítása is. 

Kérem városunk minden la-
kóját, hogy vigyázzon környe-
zetünk tisztaságára és a por-
táján keletkezett hulladékot a
gyűjtési napokon helyezze ki
a közterületre, ahonnan a
mennyiségtől függetlenül el-
szállítjuk. 

–  Gergely Zoltán  –

A polgármester jelenti
Ezzel a mondattal hívta tag-

jainkat még januárban az egye-
sület elnöke a februárban tar-
tandó Batyusbálba. Nem is tét-
lenkedett senki, hiszen közel
százan el is fogadták a szívélyes
meghívást. Sokan hoztak saját
sütésű finomságot, fánkot és
apró süteményt. Kellemes dél-
után, remek zene, amit Guba
Józsi szolgáltatott és tombola-
sorsolás, ahol talán mindenki
nyert,vagy nem! Remélem va-
lamennyien jól éreztük ma-
gunkat és legközelebb is talál-

kozunk egy ilyen délutánon.
Márciusi előzetes: Nőnap, ame-

lyet március 11-én tartunk
Minden tagot szeretettel vá-
runk!              –  Kókai Béláné  – 

egyesületi titkár

Nyugdíjas batyus bál

Ha február,
akkor Kazinczy

A büszke szépen olvasókA Jászárokszállási Gazdakör a 1848as szabadságharc tiszteletére 
„48 ’’–as  vacsorát rendez a Gazdakörben,

2015. március 7én, 
melyre tisztelettel meghívjuk Önt és kedves családját.

Helye: Petőfi Művelődési Ház

– A rendezvény a Szentháromság Nagytemplomban ünnepi szentmisével kezdődik
17 órakor. A szentmisét bemutatja Kiss Csaba esperes.
A szentmisét a  48- as  Szabadságharcban részt vett Jászárokszállási hősökért, a Magyar
hazáért ajánljuk fel.
– A szentmise befejezése után közösen elénekeljük a Himnuszt.
– Ezután a Szabadságharc 160. évfordulójára állított emléktábla megáldása és koszo-
rúzása következik. 
– A templomi szertartás után a vendégeket a gazdakör tagjai fogadják a Gazdakörben.
Az ünnepi műsor: 18.30 óra
Vacsora: 19.30 óra

Az asztali áldást Kiss Csaba esperes végzi a vacsoramegkezdése előtt.
Vacsora hozzájárulás: 3.000,- Ft/fő
Zene: Vígh Zoltán

Jelentkezni lehet a következő telefonszámokon:
Görbe Józsefné 06 (70) 2372024, Tóth Zoltánné   06 (70) 5075264,

Márkus Miklós 06 (30) 3982032

„ A GAZDAKÖR VEZETŐSÉGE ’’

MEGHÍVÓ

"Ha hoztok, esztek, ha jöttök, lesztek!"



Aktualitás mindig bőven
van az iskolaügyben. Feb
ruár 13án zárult az álta
lános iskolák nyolcadiko
sainak a jelentkezése a
középiskolákba. Ha a kö
zépiskoláknál járunk, ja
nuár elsejétől a gimnáziu
mok szakmai irányítása a
megyékhez került. Állan
dóság és változás viszo
nya, valamint a jelenlegi
állapotok felmutatása ins
pirálta kérdéseinket Biri
nyi János tankerületi igaz
gatót megkeresve.

– Kezdjük a legfelkapottabb
hírrel: valóban veszélyben, leg
alábbis visszaszorulóban van
nak a gimnáziumok a duális
képzés miatt? Például a Lehel
Vezér Gimnázium?

– A gimnáziumokat általá-
ban nem fenyegeti semmilyen
veszély, különösen az olyan
nagy hagyományú, évszáza-
dok óta kiválóan működő in-
tézményeket, mint a Lehel
Vezér Gimnázium. A kompe-
tencia mérések szerint jóval az
országos átlag fölött teljesíte-
nek a tanulóink. Ebben a mé-
résben egyébként a tankerület
több általános iskolája, így a
Jászárokszállási Széchenyi Ist-
ván Általános Iskola is kiváló
eredményeket mutatott fel.

– Maradjunk még a gimnázi
umnál: csökken az osztálylét
szám országosan… 

– A csökkenő osztálylétszá-
mokban én nem veszélyt,
hanem megnövekedett lehe-
tőséget látok a hatékonyság
növelésére. Alapvetően finan-
szírozási okai voltak annak,

hogy mindenütt a maximáli-
san engedélyezett 35-ös osz-
tálylétszámokhoz ragaszkod-
tak az iskolák. Azzal, hogy már
nem személyenként, hanem
osztályszinten jár a támogatás,
mindenütt inkább a 28-as osz-
tálylétszámot célozzák meg,
esetleg két-három plusz gye-
rekkel. Józan ésszel belátható,
hogy ez, a gyereknek és a pe-
dagógusnak is ideálisabb.

– Igaz a hír, hogy már nem a
járási tankerülethez tartozik a
gimnázium Berényben sem?

– Tavaly év végén jelent meg
a 202/2014-es kormányren-
delet, amely úgy rendelkezik,
hogy a megyeközponti tanke-
rületekhez tartozik január el-
sejétől a gimnáziumok szak-
mai irányítása, fenntartása, a
járási tankerületek bevonásá-
val. Reményeim szerint ez
nem jelent majd hátrányt. A
megyei áttekintésnek lehet-
nek előnyei. Ezt a folyamatot
erősítheti, hogy a Klebelsberg
Intézményfenntartó Központ
(KLIK) országos központjától
számos feladatkört a megyék-
hez és a járásokhoz adtak le,
ami rugalmasabbá és gördülé-
kenyebbé teheti a munkánkat.

– Az tisztázódott már orszá
gosan és helyben, hogy az isko
lák működtetésének és a fenn
tartásának a viszonya milyen?

– Ez a szétválasztás mára
már minden résztvevő szá-
mára teljesen átlátható és
érthető. A működtetés az
épületek üzemeltetési, kar-
bantartási, fejlesztési felada-
tait takarja, magyarul a hát-
tér biztosítását. A fenntartó,
esetünkben a KLIK, az okta-

táshoz, a feladat ellátáshoz
szükséges feladatokat látja
el, például a taneszköz be-
szerzést. Annyiban színe-
sebb ennél a kép, hogy a vá-
rosokban fenntartói szere-

pünk van, a kistelepüléseken
viszont a fenntartás mellett
a működtetők is mi vagyunk.

– Megalakulása óta a Jászbe
rényi tankerület intézményei
nek összetétele állandó. Csinál
junk az olvasók kedvéért egy
kis leltárt.

– Tankerületünk 12 telepü-
lésen érintett. Jászberényben
egy gimnázium és egy zeneis-
kola mellett három általános
iskola működik, amelyekből
egy alapfokú művészeti isko-
lai feladatot is ellát. Ez a Jász-
sági Apponyi Albert Általános
Iskola és AMI (közkedvelt
nevén JÁI) székhelye a Jász-
ság legnagyobb intézményé-
nek, amelynek további 11
tagintézménye tíz települé-
sen helyezkedik el. Kerekítve
2140 diák és 240 dolgozó jel-
lemzi a Jászsági Általános Is-
kola méreteit. Sokak számára
nem köztudott, hogy megala-

kulásunkkor az apáti járás-
hoz tartozó Alattyán, Jászdó-
zsa és Jánoshida ragaszkodott
az itt maradásához, hason-
lóan a Heves megyei Visznek
is, így tevékenységünk átnyú-
lik a közigazgatási határokon.
Jászárokszálláson és Jász-
fényszarun szintén olyan álta-
lános iskola működik, amely
alapfokú művészeti iskolai
feladatokat is ellát. Mindent
összesítve a Jászberényi Tan-
kerület 3183 fő általános is-
kolai, 685 fő középiskolai és
779 fő alapfokú művészeti is-
kolai tanuló oktatásáról gon-
doskodik.

– Nagy intézmény a JÁI, de
sok kistelepülés iskolája is ide
tartozik. Ez milyen sajátos fel
adatokat jelent?

– Legnehezebb a kistelepü-
léseken a szaktanárok biztosí-
tása. Van olyan kollégánk, aki
Berényben két iskolában és
Árokszálláson is tanít néme-
tet. Más esetekben is az áttaní-
tás oldhatja meg a gondjain-
kat. Ehhez nem a gyerekeket,
hanem a pedagógusokat uta-
ztatjuk. A tantermi és torna-
termi ellátottság ugyancsak ad
bőven feladatokat a jövőben is.
Jászfelsőszentgyörgyön most
épül tornaterem, ami – ha
nem is szeptembertől –, de az
ősz folyamán már az oktatást
segítheti. Jászberényben sem
sokkal jobb a helyzet, hiszen a
Bercsényi általános iskola 17
osztályának 85, a Lehel gim-
náziumnak pedig 105 tornaó-
rája van hetente a mindennapi
testnevelés rendszerének fel-
állása nyomán. Itt is be kell
vetni télen a jégpályát, és tár-

gyalunk a Yakuzák SE-vel is,
hogy valóban minden gyerek,
minden nap megfelelő körül-
mények között mozoghasson.

– Közhely, hogy az oktatás a
pedagógusokon áll vagy bukik.
Ők hogy érzik magukat elis
mertségben, megbecsülésben?

– Elkezdődött a pedagógus
életpálya megvalósítása. Ez in-
dult átalagosan 35 százalékos
béremeléssel, amit 2018-ig
minden évben folytat a kor-
mány. Így 60-70 százalékos
alapbéremelés valósul meg a
pedagógus I. fokozatúaknál,
ami a kezdők egy-két éves
gyakornoksága után a nagy
többséget jelenti napjainkban.
A már nagyobb szakmai gya-
korlattal rendelkező minősítő
vizsgát tett kollegák portfólió-
juk feltöltése után a pedagó-
gus II. fokozatba kerülhetnek,
és ez újabb 25-30 ezer forint
fizetésemelést jelent. Ez álta-
lánosságban a korábbi 120-
250 ezres kereseti lehetőség-
gel szemben 180-350 ezer fo-
rintot eredményezett. Szám-
szerűen, a tankerületünkhöz
tartozó iskolák pedagógusai-
nak száma 358 fő, az átlagbér
(amely a kinevezés szerint
megilleti a pedagógust s az
alapilletmény mellett a pótlék
is értendő) 290.500,- Ft.

– Ez az áhított csúcs? Há
nyan éltek az előrelépés lehe
tőségével?

– Külön képzést vállalók,
magasabb szakvizsgát meg-
szerzők számára a mesterpe-
dagógus cím következhet, ami
négyszázezer forint feletti fi-
zetést von maga után. A rend-
szer ismer kutatótanár címet

is, ami a későbbiekben lesz el-
érhető. Egymásra épülő rend-
szer ez, amelyben a magasabb
képzettségűeknek szerepe
van a kollegák előre lépés-
ének segítésében, minősítésé-
ben. Így már kirajzolódik a
tervezhető pedagógusi élet-
pálya modell, ami kedvez a
többet-jobbat akaró kollegák-
nak. Számszerűen tankerüle-
tünkben 36 „Pedagógus II.” és
13 „Mesterpedagógus” cím
birtokosa tanítja a gyerekeket.

– Mennyire tehetségesek a
jászsági gyerekek?

– Említettem a kompeten-
cia-mérést, amely kiváló és jó
helyet biztosít az ország tanin-
tézményei között iskoláink-
nak, de azt is megmutatja,
hogy hol kell erősítenünk. Mi
azt valljuk, hogy a tehetséget
el kell ismerni. Tavaly óta a
Jászberényi tankerület kiváló-
ságait „Primus inter pares” díj-
jal ismerjük el. Egy általános
és egy középiskolás diák lehet
első az egyenlők között. Az ő
példájuk vonzó lehet vagy he-
lyesen: elismerésük példa
lehet a többi tehetség számára
is. Sportban, kultúrában, ta-
nulmányi versenyeken na-
gyon jól teljesít a Jászság és
Jászberény, Jászárokszállás,
Jászfényszaru. Iskoláink tanu-
lói nélkül a települések ünne-
pei, jelentős eseményei is el-
képzelhetetlenek ma már:
verselnek, dalolnak, táncolnak
szívből. És ez így jó, ha az isko-
lák benne élnek mindennapja-
inkban.

–  Halász Lajos  –
Forrás | Jászkürt Újság

4. évfolyam 7. szám

Február a vigadalmak hó-
napja. E hónapban elsőként a
Valentin napot köszöntöttük, a
hagyományoknak megfele-
lően az iskola egy napra szí-
vekkel díszítve, a tanulók pi-
rosba öltözve ünnepelték e
napot. E napon számos prog-
ram várta a gyerekeket. Plaká-
tot és üdvözlőkártyákat készí-
tettek tanítványaink, melyeket
kiállításon tekinthették meg
az érdeklődők. Volt itt Rubik
kocka forgatóverseny, vala-
mint karaokét, választhattak
zenei számokat, így alakult ki
a TOP 10 legjobb szám. E
napon egy kémiai bemutató is
színesítette a felső tagozatos

tanulók programját, mivel
2015 a Fény éve, egy kémiai
kísérleten vettek részt „S lőn
világosság” címmel. A progra-
mok után diszkó várta tanítvá-

nyainkat. E programban sok
segítséget nyújtottak a szülői
munkaközösség tagjai, melyet
ezúton is köszönünk. 

A hónap közepén az alsós ta-
nulók farsangi báljára került
sor a szülői munkaközösség
szervezésében. Az idén közép-
kori vár téma várta a bál részt-
vevőit. Számos jelmez, érdekes
maskarák, sokadalom volt egy
délutánra a Szent Vince torna-
termében. Bízunk benne, hogy
a maskarák, a zaj sikeresen ki-
verte a telet, melyből e télen
igen kevés jutott felénk. A dél-
után folyamán az osztályok fel-
vonulása után kreatív aszta-
loknál készíthettek babát, far-

sangi szemüveget, karperecet
díszíthettek, farsangi képeket
színezhettek és idén is, mint
már a korábbi években a leg-
nagyobb sikert az arcfestés

aratta. Csodálatos arcok, karok
születtek az ügyes kezű anyu-
kák és szakavatott kezek nyo-
mán. E délutánon a szorgos
kezű anyukák fánkkal, sütemé-
nyekkel, szendvicsekkel ked-
veskedtek a gyerekeknek,
hogy így a farsang vége felé
még egyszer jól lakjunk és ké-
szüljünk a következő ünnepre,
és megkezdjük a böjtöt. 

8. osztályos tanulóinknak
befejeződött a pályaválasztás,
február 14-én elküldték a fel-
vételi lapokat.

Februárban évek óta két or-
szágos versenyen mérhetik
össze tudásukat tanítványa-
ink. 14-én 40 alsós és 42 felső
tagozatos tanulónk oldotta
meg a XVI. NyelvÉsz Országos
Anyanyelvi Tanulmányi Ver-
seny feladatait. 21-én 40 tanu-
lónk birkózott meg a Zrínyi
Ilona Matematikaverseny fel-
adataival. Az eredményekről a
következő számunkban szá-
molunk be. Az Országos Mese-
vetélkedő harmadik forduló-
jába tizenkét csapat jutott be.
A harmadik forduló a hónap
végén került megrendezésre,
melynek eredményéről, a to-
vábbjutó csapatokról a követ-
kező hónapban számolunk be.

–  Szabó Erika  –
Fotó | Majorné Nagy Mária

Folytatás az 1. oldalról.
A bál megnyitása után a 12.

A osztály bécsi keringőjével
kalauzolta el a nézőket a tánc
világába, amiből a 13.B osz-
tály angolkeringője sem
hagyta kiesni a közönséget. A
keringők után a Fortuna tán-

cosai pörgették fel a hangula-
tot vidám előadásukkal, majd
ezek után visszatértünk mi is,

végzős diákok, hogy a megha-
tódott szülők, testvérek és ro-
konok arcára vidám latin mi-
xeinkkel mosolyt csaljunk. A
mosolyok fenntartói utánunk
a 11. A osztály tanulói voltak.
A táncokat nem tudtuk volna
megcsinálni kitartó tanáraink

nélkül, akik, bár sokat vesze-
kedtek velünk, mégis úgy gon-
dolom, szintén büszkék voltak

ránk. Táncainkat betanította
Hidi Anita és Csomor-Fehér
Nikolett.

Végül a műsor az „utolsó”
közös tánccal zárult, ahol fel-
kértük tanárainkat és család-
tagjainkat. Ahogy táncolás
közben végpillantottam a kö-
rülöttem összegyűlt töme-
gen, mindenhol vidám diáko-
kat láttam, de a szülők tekin-
tetében tükröződő büszkeség
és boldogság, ahogy a gyer-
mekeiket nézték, mindent fe-
lülmúlt. A közös tánc után
azonban korántsem volt vége
az estének, hiszen ezután jött
csak a diszkó, ahol elfelejtet-
tünk minden izgalmat. Szá-
munkra mégis nagyon gyor-
san eltelt a bál. Aki nem hiszi,
járjon utána, hiszen jövőre is
lesz Tablóbál!

–  Boros Vivien  –
12. A

Fotó | Guba Szilvia és 
Nemoda Gabriella 10. A
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Az utolsó tánc Esemény ~ eredménynaptár

A bécsi keringő egyik részlete

Az iskolák benne élnek
mindennapjainkban



Folytatás az 1. oldalról.
Az ötösök bűvöletén túl, a

szervezők persze figyeltek
a rendezvény napjára, feb-

ruár 14-re, ami mint egy 25
éve nálunk is a szerelme-
sek napja, így a tavaszt
idéző zöld teríték között
felfedezhettük a nap jelké-
pét, a piros szíveket, de lát-
hattuk a falon a támogatás-
ból érkezett lufik között is.
Ez a teríték, csendélet
akkor volt leglátványosabb,
mikor még csak a köszöntő
pezsgőket fogyasztva gyü-
lekeztünk és egyben volt
látható, nem volt takarás-
ban a leülni készülő bálo-
zóktól. 

A bejáratnál a 109 támo-
gató nevét olvashattuk, s hogy
ne maradjon ki senki, 110-es
számon pedig … és a többiek!
- összefoglaló szerepelt.

A vendégművész, mint két
éve Derzsi György operett éne-
kes volt. A töltött csirkecomb,
párizsi szelet, tavaszi rizs, pet-
rezselymes burgonya, házi csa-
lamádé összeállítású vacsora
után pedig a leglelkesebb óvo-
dás anyukák fergeteges kán-
kánt jártak. Aztán a Prémium
Party zenéjére már más tán-

cokban jártasak bemutatói kö-
vetkezhettek. Az alapítvány el-
nökének, Fodor Ágnesnek, az
ötletére emlékkönyvet indítot-
tak, hogy a báli eseményeket,
véleményeket megörökítsék.

Az igazi siker mégis az lesz,
amikor a tavalyi bevételből
megvett gumi lapokkal biz-
tonságossá tett óvoda ud-
varra az idei támogatói ösz-
szegből minél több játékot
tudnak vásárolni. 

A bálok sikere azonban
mára már végképp beigazo-
lódott. Ha ötször sikeres az
biztosíték arra, hogy a követ-
kező is az lesz, erre azonban
egy évet várni kell.

Addig is olvassák az év
közbeni híreket az Óvoda

Krónikában, mert március-
ban az is az ötödik folytatá-
sához ér, illetve az 4x5-hez.

–  and  –
Fotó | Majorné Nagy

Mária
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Február általában nem tar-
tozik a felnőttek kedvenc hó-
napjai közé. A közöny, az una-
lom, a „jaj, legyen már vége a
télnek és jöjjön a tavasz végre”
érzés dominál legtöbbjükben.
Nem úgy a gyermekekben! Ők
izgalomban, álmokat szövö-
getve, fantáziálásban, lázas vá-
rakozásban élnek. Mi okozza
ezt a nagy szemléletbeli kü-
lönbséget? A farsangi időszak
eltérő tartalommal való meg-
töltése. Pedig a farsang népi
hagyománya, - mint a legtöbb
szokás-, felnőttek által, felnőt-
tek cselekvő aktivitásával kelt
valaha életre. A farsang zajos
mulatsága egy ősi hiedelem
révén szökkent szárba. A kö-
zépkorban azt hitték az em-
berek, hogy a tél utolsó napja-
iban - amikor rövidek a nap-
palok és hosszúak az éjszakák
- a Nap elgyengül, és a gonosz
szellemek életre kelnek.
Ennek elkerülésére vigalom-
mal, jelmezes karneváli felvo-
nulással, boszorkánybábu elé-
getésével igyekeztek elűzni a
rosszat. A vigasságot, mulato-
zást, a befelé fordulás, a böjti
időszak követte. A tartózko-
dásra való felkészülés miatt
így farsang idején az evés -

ivás, mulatozás szinte elen-
gedhetetlenné vált. Megszüle-
tett a farsang tipikus étele, fel-
nőtt- gyermek egyik legcsábí-
tóbb édessége, a fánk, avagy
pampuska. Megszaporodott a
táncmulatságok, bálok, sőt, a
lakodalmak száma is ebben az
időszakban. Mások számára a
népszerű vetélkedőkön, kü-
lönböző játékokban való rész-
vétel jelentette a szórakozást,
kikapcsolódást. 

Napjainkban, a Jászságban
farsang hagyományát óvo-
dás, általános iskolás gyer-
mekeink éltetik tovább. Je-
lentése is átértékelődött:
többnyire a tél búcsúztatásá-
nak és a tavasz köszöntésé-
nek ünnepeként tartjuk szá-
mon. Központi szerepet kap
a jókedv és a mulatság, s ter-
mészetesen megmaradt az
elengedhetetlen evés - ivás. 

A mi óvodásaink is epekedve
várták azt a napot, mikor mas-
karába bújva vigadhattak na-
gyot! A felnőttek nagymérvű
támogatását jelzi, hogy nem
maradt jelmez nélkül senki.
Idén mindkét óvoda kinyitotta
kapuit, hogy vigasságuk ré-
szese lehessen bárki. A Lehel
úti óvoda hét csoportja a szülői

munkaközösség javaslatára -
első ízben mulatott együtt a
farsangi bálban. Három lelkes
anyuka precíz szervezése, s a
többi felnőtt aktív támogatása
segítségével rendkívül kelle-
mes délutánnak lehettünk ré-
szesei. Az általános iskola igaz-
gatónője és tanári kara is közre
játszott örömünk kiteljesedé-
sében, hiszen átadták nekünk
tágas, nagy terüket, a Szent
Vince úti tornatermet. A Város-
gondnokság háttérmunkája
biztosította a kényelmet. A
Dobó úti óvoda – gyakorlott
házigazdaként- saját otthoná-
ban várta mulatságra vendé-
geit. Tornatermük befogadó-
képessége csak úgy ad erre le-
hetőséget, hogy két egymást
követő délutánon, két-két cso-
port számára hirdeti a karne-
vált. Az itt dolgozók azonban
úgy érzik, a dupla erőfeszítés
által dupla elégedett gyermek-
mosoly a jutalma.

Mindkét ovi előtte díszített,
szépített, báli hangulatot te-
remtett szülői segítséggel.
Amíg a felnőttek süteményt
sütöttek, szendvicset kentek,
szörpöt kevertek, addig a gye-
rekek csoportszobájukban
hangulatkeltésként izgalmas

dolgokat cselekedtek. Milyen
titkos szertartást végeztek?
Megnyugtatásul közlöm, nem
volt semmi sámánkodás, meg-
mérettetésben azonban nem
volt hiány! Egyéni- és csapat
ügyességi játékokban mérték
össze tehetségüket gyors és
kevésbé gyors, ügyes és ke-
vésbé ügyes, bátor és kevésbé
bátor gyermekek. Sok minden
tisztázódott ezekben a percek-
ben: pillanatok alatt kiderült,
akad a csoportban zsonglőr és
erőművész tehetség, nem
ritka az átváltozó művész, sőt
a gondolatolvasó sem. 

Mikor véget ért az erő-
próba, játszma és úrrá lett a
fáradtság, jött az újabb napi-
rendi pont, a titkos meglepi.
Az illatos, gusztusos, ínycsik-
landó finomság. Az Iskola-
konyha jóvoltából felajánlott
ízletes porcukros-lekváros
farsangi fánk bekebelezése,
higgyék el, nem jelentett gon-
dot egyetlen óvodásnak sem! 

Ha idén esetleg Ön, nem
vett tudomást a farsang té-
nyéről kedves Olvasó, még
valamicskét pótolhat az el-
maradt élményből. Javasla-
tom a következő: böjti idő-
szak ide- oda, üsse fel a sza-
kácskönyvet, s lepje meg csa-
ládját egy tányér könnyen el-
készíthető, farsangi fánkra
emlékeztető herőcével! 

–  Ferenczné Laska Erika  –
óvodavezető

Óvoda krónika   
BÖJT ELŐHAVA  FEBRUÁR

Az ötödik is sikeres
volt

Óvónők tombolatárgyakkal

Derzsi György a színpadon Dr. Farkas Miklós a Gazdakör elnöke beteg-
sége miatt 2014. novemberében írásos nyi-
latkozatában lemondott tisztségéről. Sajnos
rövid időn belül bekövetkezett, amire senki
nem számított, december 24-én örökre el-
ment közülünk. 

December 27-én, az évzáró taggyűlésen
többek között a Dr. Farkas Miklós elnöksége
alatti időszakról emlékeztette a résztvevőket
az elnökhelyettes, majd bejelentette a veze-
tőségválasztás szükségességét. A jelenlévő
tagok meg is választották a jelölő bizottságot
és kitűzték a választás időpontját 2015. ja-
nuár 31- re. A választás időpontjára a jelölő-
bizottság  megtette javaslatát amit a jelenlévő
tagok helybenhagytak.  A titkos szavazás után
a levezető elnök ismertette a szavazatszám-
láló bizottság által összesített eredményt.

A gazdakör elnöke: Márkus Miklós
Elnökségi tagok:  Ács József  elnök helyettes
Bobák Sándorné  gazdaságvezető
Görbe Józsefné, Tóth Lászlóné, Dr. Szlávik

József, Rédei László
Felügyelő bizottság elnöke : Farkas Sándor
Tagjai: Bobák Ottó, Major János
Az eredmény hirdetés után a megválasztott

elnök a tisztségviselők nevében megköszönte
a bizalmat, és bejelentette, hogy a már hagyo-
mánnyá vált rendezvényeket továbbra is
megkívánjuk valósítani, ehhez kérte a tagság
támogatását. Ezen a napon a vezetőséggel
egyeztetve ki is tűzte az első összejövetel
időpontját (február 10. ), ahol az aktuális
események kerültek megbeszélésre.

–  Tóth Lászlóné  –

Tisztújítás a Gazdakörben
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A 2014-es év karácsonyán
arról érkezett a szomorú hír,
hogy Dr. Farkas Miklós Jászá-
rokszállásról elszármazott
barátunk életének 77. évében
váratlanul elhunyt.

Szülőföldjén töltötte, nélkü-
lözések közepette gyermek-
korát, István nevű öccsével
együtt. Alig múlt négy éves,
amikor édesapját utoljára

látta, aki a Don kanyarnál halt
hősi halált. Még nyolc éves
sem volt, amikor a jászberé-
nyi kórházból édesanyja ha-
lálhíre érkezett, akinek a sír-
helyét a jászberényi Szent
Imre temetőben három évti-
zeddel ezelőtt sikerült kuta-
tása nyomán felderíteni. Hadi
árvaként keserves sors jutott
osztályrészül a két fiúnak, ne-
velésük az ekkor már hatvan
éves koron túl lévő nagyma-
májuk nyakába szakadt. Há-
nyatott sorsa ellenére is jó
eredménnyel zárta általános
iskolai tanuló éveit, majd a
távol élő nagybácsi támogatá-
sával Székesfehérváron ta-
nulhatott mezőgazdasági
szakiskolában. Innen már
csak egy lépés volt a Gödöllői
Agrártudományi egyetem,
ahol a diploma megszerzését
követően a doktori címet is
megvédte. Felnőtt korában -
ekkor már házas ember volt-,
mint mezőgazdasági szakem-
ber az Iszkaszentgyörgyi,

Csákvári és Sárszentmihályi
mezőgazdasági üzemben vál-
lalt vezető beosztásokat.
Szakmailag folyton képezte
magát, például német nyelv
ismeretét társalgási szintre
emelte, amelyet később már
magánvállalkozása korában
jól tudott hasznosítani.

Távol élt szülőföldjétől
/Székesfehérváron, az utóbbi

három évtizedben a főváros-
ban/ azonban gyökereit min-
dig megtartotta, sőt erősítette
is. Az 1986. évben megalakult
Árokszállásiak Baráti Köré-
nek alapító tagja volt, ennek
egyetértésével és támogatá-
sával 1988. évben Magyaror-
szágon a települések között
elsőként, az ő kezdeményezé-
sére a posta előtti parkban
felállításra került a II. világhá-
borús amorf formátumú em-
lékkő, annak a közel három-
száz hősi halottnak emléket
állítva, akik között az ő édes-
apja is ott van. Az emlékkő
beszerzését saját maga bo-
nyolította az Iszkaszentgyör-
gyi bauxitbánya művelés te-
rületéről. Az avatási ünnepsé-
gen megjelent Sára Sándor
Kossuth díjas filmrendező is,
aki gratulált a bátor megvaló-
sításhoz, hiszen ezekben az
időkben a hatalom nem tá-
mogatta, de már nem is til-
totta az ilyen események
megtartását. Munkássága

közé tartozik, hogy Jászárok-
szálláson felélesztette a gaz-
daköri civil szerveződést.

Ebben a tevékenységében
életre hívta az egykori nagy-
árki iskolánál a Nagyboldog-
asszony napi vallási ünnep
búcsúját, Tarnaörs felé vezető
úton pedig a Pengyi keresztjé-
nek felújítását. Felelevenítette
a II. világháborúig szokássá

vált 1848-as szabadságharc
emlékére rendezett úgyneve-
zett „48-as vacsorákat”, ame-
lyen a szabadságharc idején
ismertté vált katonadalok,
szavalatok és emlékező gon-
dolatok hangzottak el. Gazda-
köri összejövetelkor üdvözlő
beszédében mindig elmondta,
hogy "......a rendezvényen töb-
ben lennénk, ha azok is meg-
születtek volna, akik nem szü-
lethettek meg..." Ebben a ki-
szólásában a ma is szorító de-
mográfiai gondolatokra utalt.
A tanyafejlesztést is szorgal-
mazta, megelőzve ezzel a kor-
mány tanyaprogramját.  Veze-
tésével a Gazdakör 2004-ben
réztáblát avatott a Gazdakör-
ben a jelenlegi Petőfi Sándor
Művelődési Házban, mely réz-
táblára felvésette a volt árok-
szállási tanyavilág, több mint
1000 lerombolt tanya, egykori
tanyásgazdáinak nevét. Az
irányítása alatt működő Gaz-
dakör 2008. évi Nagyboldog-
asszony napi Nagyárki Bú-

csún kezdeményezte a II. Vi-
lágháborúban elpusztított
Szentháromság Nagyharang
újraöntését. Erkölcsileg, anya-
gilag  támogatta, és gyűjtést
szervezett az új harangra.
Gyenes Gyula főesperes plé-
bános, pápai prelátus tevőle-
ges segítségével 2009. május
24-én vasárnap megérkezett
az új harang Árokszállásra,
melyet ünnepi menet kísért a
Szentháromság Nagytemp-
lomba. Az új harangot 2009.
június 7-én a Szentháromság
napi búcsún szentelték fel.

A rendszerváltást megelőző
években családi vállalkozást
alapított a biogazdálkodás
szervezésére és bevezetésére.
Ezt Borsod megyétől Vas me-
gyéig terjedően, egyes gazda-
ságok teljes vertikumában
megszervezte, azaz a termel-
tetést és befejezésül az érté-
kesítést is lebonyolította. Az
értékesítés Németország irá-
nyába történt, az ottani ve-
vőkkel tolmács igénybevétele
nélkül kötötte meg a szerző-
dést. Olyan szoros és baráti
kapcsolatot alakított ki part-
nereivel és tudományos kö-
rökkel, hogy azok személyes
részvételével egyik alkalom-
mal Jászárokszálláson a gaz-
dák részére egy szakmai kon-
ferenciát és tapasztalatcserét
szervezett.

Emberi nagyságát gyakorla-
tilag a semmiből való kiemel-
kedése erősítette és akarate-
reje tette lehetővé.

Árvaságra jutott reményte-
len sorsa alakította, vagy ala-
kíthatta felnőtt emberi karak-
terét, amikor jó értelembe
vett szenvedélyes lelkületű
emberré vált. Minden tárgya-
lásban, baráti beszélgetésben,
logikus érveinek felsorakoz-
tatásával vitatkozott, amely-
ben mindig benne volt a meg-
oldás lényege és a partner
tisztelete is. Családi helyzete
kiegyensúlyozott, harmoni-
kus volt, hiszen felesége négy
gyermeke és tizenhárom
unokája tette boldoggá moz-
galmas életét.

–  Bobák Sándor  –

Nekrológ
Dr. Farkas Miklós emlékére

Dr. Farkas Miklós szűk családi körben



A Januári lapzárta óta el-
telt időszak eseményei:

Február 6-án kora délután
riasztást kaptunk, egy jászá-
rokszállási lakóingatlanban
szénmonoxid érzékelő bejel-

zett és a lakásban idős, ma-
gatehetetlen személy tartóz-
kodott. Az esethez Árokszál-
lás-1-es vonult, a raj a lakást
átszellőztette, az esettel kap-
csolatban a Jászberényi Ka-
tasztrófavédelmi Kirendelt-
ség munkatársa vett fel ha-
tósági jegyzőkönyvet.

Az idei tél viszonylag

enyhe időjárást hozott, min-
den bizonnyal ennek is volt
köszönhető, hogy a kémény-
tüzek nem harapózottak el,
valamint a megváltozott és
nagyobb figyelmet követelő

útviszonyok sem adtak sok
munkát tűzoltóinknak. Vi-
szont a belvízzel borított te-
rületek nagysága jelentősen
nőtt, de lakóingatlant eddig
nem veszélyeztetett.

A 2014-es év végével elké-
szítettük a káreseti statiszti-
kákat az Önkormányzati Tűz-
oltóság káreseményeiről,

amely jól mutatja az általunk
védett településeken történt
események terület szerinti
megoszlását, viszont az Ön-
kéntes Tűzoltó Egyesület által
végrehajtott két nagyobb hor-
derejű káresetet felszámolá-
sát nem tartalmazza. Mind-
kettő a Jász-Nagykun-Szolnok
Megyei Katasztrófavédelmi
Igazgatóság kérésére történt,
az egyik a Pusztamonostor
határában kigyulladt 1200 db
körbála oltása, a másik pedig
a hirtelen érkező csapadékvíz
miatt kialakult veszélyhelyzet
felszámolása volt Szolnok vá-
rosában.

A januári évkezdés a terve-
zés időszaka, számba vesszük
a tavalyi év eseményei alap-
ján várható idei rendezvény-
felkéréseket, a naptárunk
már most sem üres. A Tűzol-
tónapot az idei évben tovább
szeretnénk bővíteni, mert re-
ményeink szerint a Pietling-i
tűzoltó barátainkat vendégül
láthatjuk azon időszakban
néhány napig. Az Önkéntes
Tűzoltó Egyesületre nagy fel-
adatok várnak 2015-ben is.

Februári hónappal meg-
kezdődött a báli szezon,
amely nekünk a rendezvény-
biztosításokat jelenti több

évtizedes hagyomány sze-
rint, így ez évben is részt vet-
tünk a Deák Ferenc Gimná-
zium Tablóbálján, illetve a
Lehel úti óvoda gyermekeiért
rendezett alapítványi bálon.

Az ifjúság nevelése is része
önként vállalt hivatásunknak
ezért általános iskolások szá-
mára havi rendszerességgel
foglalkozást indítunk - az első
időpontja 2015.02.21. (szom-
bat) 10:00 óra. Középiskolá-
sok részére is lehetőség van
becsatlakozni a heti képzésbe,
mely minden héten, pénteken
17:00 órától kerül megtar-
tásra. Ifjúsági tűzoltóink rend-
szeresen részt vesznek külön-

böző versenyeken, ahol bizo-
nyíthatják rátermettségüket a
tűzoltói pályára, szakmai is-
mereteket szereznek, alakias-
ságot, fegyelmet tanulnak, csa-

patban dolgoznak. Várjuk lel-
kes fiatalok jelentkezését a
Tűzoltóságon.

–  Mezei Tibor  –
parancsnok
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Tűzoltóságunk hírei

_â~övá ZxÜzxÄç föÇwÉÜ
Lobognak az új színek

Lobognak az új színek
Százezer téli szürkét váltva fel

Virágban fogan az új nemzedék
A feketerigó is hangos

De mire jő a rekkenő nyáridő
Leteszi ő is a lantot

Heves udvarlása néma véget ér
Neveli gyermekét, hordja ételét

Menti a jövő időt.

Patak felett 
Patak felett

Szitakötő leng
Szivárvány szárnya

Nem cikázik; állni látszik
Gyerek vagyok 

Utána kapok – oda az álom
Felnőtt leszek

Nem rúgkapálok
Állok: sorsomra várok.

Porvirág
Nyílott a világ,

Majd összeroskadt, összedőlt
lészen porvirág
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Nagy változással kezdő-
dött a 2015-ös versenyévad
városunk légfegyveres
sportlövészei számára.

Az éves közgyűlésen a tag-
ság kimondta a Jász Légfegy-
veres Sportlövész Klub meg-
szűnését, mivel az a köz-
hasznúsági feltételeknek
nem felelt meg. Helyette a
megalakult Baráti Társaság
egyengeti a tagok átlépését a
tőkeerős jászberényi Hon-
foglalás Lovas és Lövész
Klubba, illetve a tömegközle-

kedési eszközökkel is meg-
közelíthető szolnoki MÁV
Lövész Klubba.

A Baráti Társaság két tagja
már ebben a rendszerben
vett részt Jászberényben a
Takács Károly Emlékverse-
nyen, ahol Risai László
sportlövész oktató és Kiss
József lövészetvezető ered-
ményesen képviselte az
árokszállási amatőr sportlö-
vőket.             

–  and  –

Meghalt a király,
éljen a király!

Kiss József (jobbról) és Kaszab László, a társaság alapító atyái

2015. február 14.-én a Jászá-
rokszállási Ipartestület klub-
helyiségében szép számmal
gyülekeztek az Ipartestület
tagjai. Tisztelettel tartozunk
nekik, hogy az utóbbi évek leg-
aktívabb választó közgyűlésé-
nek lehettünk tanúi. Első napi-
rend az évenkénti tűzvédelmi
oktatás, melyet Bódi Csaba
tűzoltó tartott meg. Nagyon
fontos dolog, hogy tudjuk mit
kell tenni tűz esetén, mert ez
életeket és értékeket menthet.

Ezután az adótájékoztató
következett, Bobák Judit tájé-
koztatta a jelenlévő vállalko-
zókat az új adó változásokról.

A levezető elnök Dr. Wirth
Ágnes a jelenléti ívek ellenőr-
zése során megállapította,
hogy a közgyűlés határozat-
képes, így lehetőség van a vá-
lasztó közgyűlés megtartá-
sára. Felkérte Csikós Lászlót
az Ipartestület Elnökét, hogy
tartsa meg beszámolóját az
elmúlt öt év történéseiről.

A tagok részéről felmerült
kérdések megválaszolása
után a taggyűlés a beszámolót
egyhangúlag elfogadta.

Majorné Papp Ágnes az
Ipartestület gazdasági veze-
tője pénzügyi beszámolója
következett és Sütő Sándorné
az ellenőrző Bizottság mun-
kájáról számolt be. Mindkét
beszámoló elfogadásra került.

Ezután Csőke István a jelölő
bizottság elnöke ismertette az
új vezetőségi posztokra jelölt
személyeket. Minden tagot
személyesen kerestünk fel  és
véleményét, illetve javaslatát
kértük az új vezetőség tagja-
ira. Nagyon örültünk, hogy
ilyen szép számban vettek
részt a tagok a közgyűlésen.

Dr. Wirth Ágnes szavazásra
kérte fel a tagságot és így az új
vezetőség megválasztásra ke-
rült. Az elnök továbbra is Csi-
kós László. Példátlan az Ipar-
testület történetében, hogy
hatodszor is bizalmat kapjon

valaki erre a posztra. Nagyon
kevés Ipartestület van az or-
szágban-talán kettő- ahol ilyen
hosszú ideig egy személy tölti
be  az elnöki tisztséget. Az
Elnök úr megköszönte ezt a
bizalmat és ígérte, hogy to-
vábbra is mindent megtesz
azért, hogy Ipartestületünk jó
hírnevét nemcsak idehaza, az

egész országban is megőrizze.
Az alelnök továbbra is Hor-
váth József és Szabó Csaba. Az
Ipartestület gazdasági veze-
tője Majorné Papp Ágnes és a
jogi képviselőnk Dr. Wirth
Ágnes.  A vezetőségben kis
változás történt az eddigiek-
hez képest. Két új vezetőségi
tag lett Guba József és Tere-
nyei  Ferenc, illetve akik ma-
radtak André Lászlóné, Szűcs
Lajos, Ördög László és a póttag
Nagy Gábor. Az Ellenőrzési Bi-
zottságban az elnök Tölgye-
siné Csalári Zsuzsanna és tag-
jai Sütő Sándorné és Faragó
László és a póttag Banka Lajos.
Az Elnök Úr külön megkö-
szönte Csőke István, Sütő Sán-
dorné és André Lászlóné lelki-
ismeretes munkáját az Ipar-
testületi tagok véleményének
előzetes meghallgatásában,
majd a levezető elnök a köz-
gyűlést bezárta.  Végén egy kö-
tetlen beszélgetés a tagok kö-
zött egy kis megvendégeléssel
egybekötve. Elmondhatjuk,
hogy egy igazán kellemes dél-
utánt töltöttünk el együtt.

–  André Lászlóné  –

Hatodszor is bizalmat kapott
az Ipartestület Elnöke 

Hagyományosan már 5. éve,
hogy a civil szervezetek veze-
tői találkoznak évente egy-
szer, egy fórum keretében. 

2015. január 31-én a Petőfi
Művelődési házban gyűltek
össze a civil szervezeti vezetők,
ahol tájékoztatót hallhattak
Gergely Zoltán polgármestertől
a 2015-ös év költségvetési ter-
vezetéről, a fejlesztések főbb

irányáról, lehetőségeiről. Ezt
követően a civil szervezetek
számára kiírható önkormány-
zati támogatás témáját, keret-
összegét vitatták meg Csőke
István alpolgármesterrel.

A jó hangulatú beszélgeté-
sen 17 civil szervezet képvi-
selői, vezetői vettek részt.

–  Kovácsné 
Tősér Zsuzsanna  –

Civil fórum

Pályázati felhívás
tanulmányi ösztöndíjra

A Dr. Szelenszky István és felesége Jolánka Alapítvány
kuratóriuma ismét pályázatot hirdet a 2015/16-os tan-
évre, a közép vagy felsőfokú oktatási intézményekben
tanulók részére.
Feltételek az alábbiak:

 jó vagy jeles tanulmányi átlag,
 a család szociális helyzetének bemutatása
 oktatási intézmény véleménye, javaslata

A pályázat értékelése a féléves tanulmányi eredmény
alapján történik, ezért a pályázatokat legkésőbben 2015.
április 30-ig kell a Plébánia Hivatal Jászárokszállás
címre eljuttatni. A pályázathoz szükséges pályázati űr-
lapok ugyanezen a címen szerezhetők be.
A pályázat eredményéről a 2015. június közepéig kül-
dünk írásban értesítést.

–  Alapítvány Kuratóriuma  –


